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ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY OBCE

Váženi spoluobčané.
Na základě Vašich připomínek tykajících se informovanosti

občanu, rozhodlo zastupitelstvo obce obnovit vydáváni místního
Zpravodaje, který bude vycházet čtyřikrát ročně. Po obsahové stránce by
měl pokrýt dění v obci týkající se nejen obecního úřadu, ale
i společenského a kulturního vyžití.

Zastupitelstvo obce zde bude podávat informace závaznějšího
charakteru, např. investičních i neinvesticnkh akci obce, rozpočtu,
vyhlášek, poplatků, historie, kulturních a společenských aktivit.

Očekáváme, že najdeme dostatek porozumění i u zástupců
místních zájmových organizaci, kteří nás budou zásobovat dostatečným
množstvím materiálu, jenž Vám pňbliži jejich činnost, problémy
i úspěchy. Samozřejmě budeme publikovat i případné příspěvky občanů
týkající se jejich života, či dění v obci.

Doufám, že se nás Zpravodaj stane obsahově zajímavým a ctěným
a bude Vám přinášet nejen dostatek informaci, ale i poučení a zábavu.

Petr Mazal, starosta obce

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
OBCEKOŽUŠANY-TÁZALY

Ve dnech 10. a 11. října 2014 se konaly volby do obecních
zastupitelstev.

Na základě výsledků voleb budou v zastupitelstvu obce Kožušany -
Tázaly za sedat tito občané:
Petr Mazal, Ing. arch. Přemysl Zencák, Ing. Pavel Vostál, Pavlína
Zmeškalová, Luděk Thun - všichni Křesťanská a demokratická unie -

Československá strana lidová, Ing. Vladimír Kubisa a Diana Buchtová -
oba sdružení nezávislých kandidátů - Společně pro svoji obec.

Dne 6. listopadu 2014 se uskutečnilo ustavující zasedáni
zastupitelstva obce Kožušany -Tázaly, na kterém byli zvoleni:

Petr Mazal -starosta obce

Ing. Pavel Vostál - místostarosta obce
Luděk Thun - předseda kontrolního výboru obce
Ing. Vladimír Kubisa - předseda finančního výboru obce
Pavlína Zmeškalová - předsedkyně komise kulturnia sociální'obce
Diana Buchtová - předsedkyně komise školské obce
Ing. arch. Přemysl Zencák - předseda komise stavební a ekologické obce

ÚVODNÍ SLOVO REDAKČNÍ RADY

Váženíspoluobcané,
po osmi letech se Vám do rukou dostává Zpravodaj obce Kožušany -
Tázaly. To, že občanům schází zdroj informací, poučeni a třeba i zábavy
bylo důvodem, že jsme na konci roku předložili zastupitelstvu naši obce
návrh záměru pro vydávání obecního zpravodaje. Záměr po diskuzi
a dilcich úpravách byl všemi zastupiteli odsouhlasen a následně byla
ustanovena redakční rada "Zpravodaje".

Našim záměrem je vydávat zpravodaj čtyřikrát ročně. Obsah
každého čísla bude záležet na príspěvcich našich "dopisovatelů"
v textové i obrazové podobě. V současné době jsou dopisovatelé z rad
zastupitelů obce, institucí sídlících v obci a zájmových organizaci, ale
počítáme také s každým, kdo by se chtěl se čtenáři zpravodaje podělit
o různé postřehy ze svého okolí, či zajímavosti ze života. To znamená, že
dopisovateli můžete být také Vy.

Příspěvky s ilustračními fotografiemi, nebo i samostatné zajímavé
fotografie lze v letošním roce zasílat v termínech: do 15. května, 21.
srpna a 15. října 2015 na e-mailové adresy členů redakční rady:
dianabuchtova@seznam. cz, kubisa. v@seznam. a. Články mohou být
i v psané listinné podobě. Zapůjčené foto okopírujeme a neprodleně
vrátíme.

Doufáme, že vydávání Zpravodaje bude mít pozitivní' odezvy
a těšíme se na spolupráci s Vámi.

Redakční rada

Kulturní vložka našich hanacekna ustavujícím zasedání zastupitelstva obce.



ROZPOČET OBCE KOŽUŠANY-TAZALY PRO ROK 2015

a) Příjmová část

popis příjmu

Daňové příjmy - tř.l
DzpFO ze závislé činnosti
DzpFOzeSVC
DzpFO z kapitálových výnosů
Daň z příjmu právnických osob
DzpPO za obec
Daň z přidané hodnoty^
Poplatek za znečišťování ovzduši
Poplatek za likvidaci komunálního odpadu
Poplatek ze psů
Poplatek za užíváni veřejného prostranství
Poplatek ze vstupného
Výtěžek z provozu výhemich hracích přistrojů
Odvod z výherních hracich přistrojů
Správní poplatky
Daň z nemovitosti

Nedaňové příjmy - tř.2
Splátky půjčených prostředků
Vnitřní obchod

Ostatní služby - pronájem Telefónica 02
Odváděni a čištění odpadních vod
Ostatní služby ZS
Činnosti knihovnické

Zájmová činnost v kultuře
Komunální služby a územní rozvoj - pozemky
Sběr a svoz komunálních odpadů
Péče o vzhled obce

Činnost mistni správy
Obecné prijmy - úroky
Přijaté transfery - tr.4
Neinvesticni přijaté transfery ze státního rozpočtu
Ostatní inv. přijaté transfery ze státního rozpochi
Daňové příjmy -tf. l
Nedaňové příjmy - tř.2
Transfery - tř.4

Příjmy celkem

Změna stavu na běžném účtu

Splátka úvěrů
Celkem financováni

Celkem příjmy a financováni

částka

(v Ke)

l 477 000
88000

150000

l 600 000
123 000

3200000

o

310000
15

1000

30000
44000
10000

816 000

50000
65000

60000
90000
9000
1000

10000

81000

17000

1000

1000

30000

154000

27 221 000

7864000
415 000

27 375 000
35 654 000

b) Výdajová část

14246000

14246000

49 900 000

popis výdajů

Běžné výdaje - tř.5

Ozdravné hospodářství zvířat
Ozdravné hospodářství zvířat
Provoz veřejné silniční dopravy
Pitná voda

Odvádění a čištění odpadních vod
Předškolní zařízeni

Základní škola

Činnosti knihovnické
Pořízení a zachováni hiltumích hodnot

Rozhlas a televize

Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků
Zájmová činnost v kultuře
Ostatní záležitosti kultury
Ostatní tělovýchovná činnost

Využiti volného času dětí
Ostatní zájmová činnost a rekreace
Hospice
Pomoc zdravotně postiženým
Veřejné osvětleni
Komunálni služby a územní rozvoj

Sběr a svoz nebezpečných odpadů
Sběr a svoz komunálnich odpadů
Sběr a svoz ostatních odpadů
Veřejná zeleň
Bezpečnost a veřejný pořádek
Požární ochrana-dobrovotaá

Zastupitelstva obci
Činnost mistni správy
Obecné příjmy a výdaje z fmancnich operac
Pojištěni fúnlccně nespecifikované
Ostatní finanční operace
Finanční vypořádám minulých let_

Kapitálové výdaje - tř.6

Běžné výdaje - tř. 5 celkem
Kapitálové výdaje - tř. 6

Výdaje celkem

částka

(v Ke)

15000

430 150

59850

7000
47 068 000

121 000
664 000
24000

250 000

40000
17000

97000
82000

2 297 000
404 000

10000

3000

6000

145 000

37000
35000

386 000
10000

l 201 000

4000

124 000
804 000

l 203 000
20600
35000

5 717 000
17400

43 308 000

6 592 000
43 308 000

49 900 000



Z HISTORIE OBECNÍCH VOLEB, ANEB JAK SE V KOŽUSANECH A TÁŽALECH VOLILO
ZA STARÉHO RAKOUSKA

Ve dnech 1. a 2. listopadu loňského roku volili občané své zástupce
do obecního zastupitelstva. Z historického hlediska to byly po 164
letech již 44. volby do obecní samosprávy.

Jak už toto jubileum napovídá, nejen v Kožusanech a Tázalech, ale
i v jiných obcích se poprvé volilo v roce 1850.

Byla to tehdy velká sláva a pro všechny občany obrovská
a revoluční událost, neboť konečné si mohli řešit své obecní záležitosti

sami, v cele se starostou a radními, které si svobodně vybrali ze svého
středu.

Před konstitud, v období tzv. patrimoniální správy, před r. 1848,
stál v cele obce rychtář s pudmistrem a několika prisežnými. Ti nebyli
voleni, ale dosazovala je vrchnost. Rychtáfstvi bývalo v některých obcích
dědičné, u nás ale rychtáře, pudmistra a tri prísežné vrchnost jmenovala
každé tri roky.

V Kožusanech byl posledním úřadujícím rychtářem Lukáš Vaca,
pulláník na čísle deset. Pudmistrem byl Tomáš Knill, pullánik na čísle
pět. Jeho přímým potomkem je Václav Zencák z Tázal, který byl
starostou obce v letech 1990-1994. Prisežnymi, Šli radními, byli: Johan
Homolác, půllánik na čísle 32, Tomáš Acler, chalupník na čísle 20
aTomášZencák, chalupníkna čísle 18.

Kdo zvítězil v prvních volbách, nevíme, protože dochovaná
písemná zpráva o složení zastupitelstva je až z volebního roku 1861.
Tehdy byli v Kožusanech zvoleni:

stamsta-Ján Smutný, pullánik W 27
/. radní- Ignác Dočkal, pQllánik IP 29
//. rmfru-franc Waca, půllánikH" 10.

V Tážalech dne 24. července roku 1850 byli zvoleni:
stamaa-Toinas Lenoch, půllánik lft21
l. radní-Vavnn Svozil, famliant ti" 35

;;. Mdni-Antonln Hanák, půllánik W 6

Vraťme se ale na začátek. Dne 17. bfezna roku 1849 byl vydán
zákon c. 170 o tzv. prozatímním obecním zřízení, který uzákonil vznik
a ustanowni samosprávy, způsob její volby a také termín prvních voleb.
Z Kožusan i z Tázal se tak měly stát samostatné politické obce patrici do
soudního a politického okresu Olomouc-venkov. Tím byla dána naším
predkům veliká šance a možnost mnohem výrazněji ovlivnit nejen
osudy, ale i budoucnost všech občanu.

Volit mohli tehdy všichni"fato byli povinni jakoukoliv dani do obecní
kasy", tedy nejen bohatí sedláci, ale i chalupníd, familianti, domkari
a dokonce i nejchudobnější řemeslnici, hofefi a nádenici. Mělo to však
jeden háček. Hlas chudobnějších občanů měl v tehdejším volebním
systému podstatně menší váhu než hlas majetných.

V tehdejší době se volilo pomocí tzv. sborů, což byl vlastně volební
seznam, který byl rozdělen na tři části. Zde se evidovali všichni voliči,
kteří' byli razeni podle sociálního postavení. V prvním sboru bývalo
většinou zapsáno okolo deseti nejmajetnějších s výměrem nejvyšší
daně, ve druhém sboru bylo zapsáno deset až dvanáct, jež platili daň
nižší. Ve třetím sboru se pak nacházeli všichni ostatní občané s poměrně
velmi nízkou daňovou povinnosti. V tomto třetím sboru bývalo
v Tážalech zapsáno kolem padesáti voličů a v Kožusanah dokonce sto
dvacet. Každý sbor volil jednu třetinu zastupitelstva: tri cleny a dva
náhradníky.

Tato volební praxe, kdy asi dvacet těch nejbohatších občanu volí
dvě třetiny zástupců obce a ta zbývající většina, sociálně slabších, jen
jednu třetinu, se zdá být nedemokratická, ale záměr tehdejších tvůrců
zákona o samosprávě byl jasný a v jejich očích logický: do cela obcí by se
měli volbou dostat lidé uvážliví a zodpovědní. Proto s přesvědčením, že
zámožný občan, na rozdíl od "nýmanda", má vetší odpovědnost k sobě,
k rodině a určitě i k obci, tento způsob volby navrhli a prosadili.

Zde však musím poznamenat jednu zajímavou věc. V prvním
sboru, úplně na prvních místech, ještě před těmi nejbohatšími sedláky,
bývali zapsáni farář, správce školy (dnešní ředitel) a všichni učitelé,
ačkoliv neplatili, až na výjimky, daň žádnou. Vida, jak si tehdejší
společnost vážila vzdělavatelu svých dětí.

Do doby, než i na vesnicích začaly působit politické strany (koncem
19. století), nebyly sestavovaný žádné kandidátky. Jednotliví voliči volili
z každého sboru toho, kdo jim připadal nejvhodnější. Každý volič byl
zároveň i kandidátem. Kazdy mohl volit každého. Kdo dostal nejvíc
hlasu, ten se stal zastupitelem. Celkem se tehdy volilo v Kožušanech
i Tážalech devět clenu zastupitelstva, kteří si potom z vlastní rady
odhlasovali starostu a dva radní.

Poněvadž, jak je výše uvedeno, nebyly žádné kandidátky, musel si
každý, kdo měl ambice na představeného obce, dělat"volební kampaň"
sám. Bylo potřeba si získat přízeň voličů, a to jakýmkoliv způsobem.
Z vyprávění vím, že jisty majitel gruntu sliboval jedné vdově: "Je, Mam,
rfezmcAorfe ro/eť dum tízarfarmo fůro sfrflflu" Několik centů fepnych
skrojků mělo v tehdejší době poměrné značnou cenu, volební hlas se
vsak dal sjednat i levněji. Nejlépe se to "zařizovalo" v hospodě, neboť
zde byli někteří voliči vždy ochotní za pivo či za čtvrtku korálky slíbit
svoji volbu každému, kdo jim toto nabídl a zaplatil.

Časem ale občané proti tomuto kupcem s hlasy protestovali
a praktikovali to tím nejjednodušším, avšak nic neřešícím způsobem -
přestali chodit k volbám. Dokládaje to například zápis z voleb ze dne
13. července roku 1885, kdy se k volbám v Kožušanech v prvním sboru
z deseti voličů dostavilo pouze sedm, ze druhého sboru z dvanácti
oprávněných přišli pouze čtyři a ve třetím sboru ze 102 voličů volili
pouze tri.

Nejinak tomu bývalo i vTážalech. Před více jak 100 lety, 26. června
1903, se v místní hospodě c. 41 zúčastnila voleb pouze polovina voličů
z prvního deseticlenného sboru. Z druhého seznamu, kde bylo
registrováno také deset voličů, přišli jen tři a ve třetím sboru ze 48
zapsaných kandidátu se nedostavil téměř nikdo. Dalo by se tedy říci, že
60% účast voličů ve volbách v roce 2014 byla celkem slušná.

Stávalo se také, že někomu se výsledek hlasováni nezamlouval;
svědčí o tom dokument z voleb z roku 1882: "Mezi volbou odešel

p. Benjamin Stavéllk, pololánik na čísle 11, se svou stranou, neb viděl, ze
slavné propadne. Pak podal proti této volbě rekurs až k vysokému c. k.
mistodržitehtvi. Ale i tu byl odmrstěn. Vysoké toto c. k. mstoiiržitelství
uznalo výnosem ze dne 3. srpna t. r. cis. 16858 volby do obecního
zastupitelstva, dne 6. července t. r. provedeny, za platné a zvolené v nich
zastupitele potvrdil".

K tomu bych jen dodal, že Benjamín Stavělik tehdy neunesl pocit
zneuznání a na své spoluobčany tak zanevrel, že prodal svůj dědičný
rodný grunt p. Antonínu Chromcovi z Dobrochova a odstěhoval se
s celou rodinou na Nový Svět, kde si zakoupil hospodu. Tímto
v Kožusanech skonal selský rod Stavěliků, který jako jeden z nejstarších



žil v této obci po několik století. (Stavělikové> Tážalech jsou jejími
potomky).

Některé volební sbory se Zachovaly a pročítat v nich je zajímavé
i poučné. Mimo jiné se dozvíme, kdo a jaké místo zaujímal na
pomyslném sociálním zebřičku obyvatel v našich obcích před 100 i více
lety. Například v roce 1897 v Kozušanech nejvyšší obecní daň, 190
zlatých 85 krejcaru (381 Ke, 71 hal. ), platil Ignác Dočkal, pulláník na
čísle 29, který patřil mezi nejbohatší místní obrany. Po něm pak jsou
zaznamenáni všichni ostatní obyvatelé s postupně nižší a nižší daní, až
konečné na posledním řádku v třetím sboru je zapsána Josefa
Zapletalová, domkarka na čísle 81, jež platila daň nejmenší a to 1 zl. 41
kr. (2 Ke, 82 hal. ). Chudobnější byla snad už jen Anna Procházková,
svobodná matka z obecní pastoušky, která neplatila daň žádnou, ale
tím pádem neměla právo volit.

V Tážalech do obecního rozpočtu nejvíce přispíval Fabián Lenoch,
pololánik na čísle 21 a to 201 zl. 77 kr. (403 Ke, 55 h. ) A nejméně, jen
1 zl. a 50 kr. (3 Ke.), Eduard Tomecek, dóm kar na čísle 43.

Ještě jedna zmínka o volební historii stoji za povšimnuti. Ve druhé
polovině 19. století, tedy v době, kdy ve Spojených státech, tehdejší
nejdemokratičtější zemi světa, se americkým sufražetkám ani v tom
nejrůžovějším snu nemohlo zdát o volebním právu, u nás již toto právo
ženy měly, i když jen v omezené míre. Zákon totiž, pokud šlo o placení
daně, nerozlišoval mezi mužem a ženou. Byla-li tato povinnost na ženě,
(vdova, živnostnice, obchodnice, nebo dědická nějaké nemovitosti, čili
"daňová poplatnice"), měla pak právo jít volit.

Od roku 1897 se v Kožusanech obecní výbor rozrostl. V dobovém
protokolu se můžeme dočíst, že vysoký moravský zemský výbor povolil ze
dne 16. května roku 1897 cis. 256S, by se letos ponejprv volilo dvanáct

údův výboru a šest náhradnikuv. Od tohoto roku se také počet radních
zvýšil na tri. V Tážalech zůstal počet devíti "údiiv výboru" stejný až do
roku 1919.

Prostřednictvím sboru se volilo 62 let, tedy až do roku 1912, kdy se
konaly poslední obecní volby za starého Rakouska-Uherska.
V Kožusanech se odbývaly 21. října 1912 a zvoleni v nich byli:

starosto - Alexandr Chromecna čísle ií,

/. radní- Ignác Selepa na  le 17
;/. radní -feofilVaca na čísle 10
lil. mini- Adolt 'Zencák na čísle 54

VTázalech se volilo dne 4. srpna roku 1912. Představiteli obce se stali:
starosta - Josef Půda na čísle 6
l. radní -AloisFiser na čísle 10

II. radní - Alois Stavelik na chle 5.

Josef Půda byl zvolen až na potřetí, když před tím funkci starosty
nepřijali Martin Buchta z čísla 2 a František Horák z čísla 11.

V období 1. světové války (1914 -1918) se volby nekonaly. Výše
jmenovaní reprezentovali své obce až do vzniku první samostatné
Československé republiky.

Již od samého počátku měla obecní samospráva celkově značnou
pravomoc a záviselo jen na schopnosti zvolených představitelů, jak tuto
pravomoc dovedli využít- nikoliv však pro sebe, jak se často někde stává
i v dnešní době, ale ve prospěch obce a všech jejích spoluobčanů.

Milan Žencák

NÁŠ OBČAN PŘIJAL OCENĚNI NA PRAŽSKÉM HRADE.

Dne 14. listopadu 2014 ve 14.00 přijala choť hlavy státu
a první dáma České republiky, paní Ivana Zemanová, delegaci
bezpríspevkových dárců krve v doprovodu představitelů CCK. Pozvání na
Pražsky hrad přijalo 25 dárci, kteří byli vybráni z nositelů Zlatého krize,
což je nejvyšší ocenění, kterým CCK mnohonásobné dárce krve oceňuje.
Osobní setkání s první dámou je vždy pro zúčastněné nevšedním
zážitkem, který bývá spojen i s prohlídkou neveřejných prostor
Pražského hradu. V kulturním programu vystoupil Lada Kerndl, který při
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této příležitosti dárcům vzdal dík za záchranu svého zdraví.

Paní Ivana Zemanova přítomným poděkovala, ocenila důležitost
dárcovství krve a zmínila, že letos také ona řady dárců rozšířila, což bylo
patrná i z odznaku Kru pěje krve, který si pňpjala. Podle prezidenta CCK
M. Jukla zdůrazňuje přijetí dárců krve na Hradě potřebnost této
životadárné tekutiny a jejich složek. V ČR je každý týden potřeba odběrů
od 10 tisk dárců.

Každému z oceněných paní Zemanová
poděkovala a v upomínku předala knihu
o Svatovítském pokladu, který si dárci mohli po
té prohlédnout.
Tradici přijetí dárců krve na Hradě založil
prezident Ludvík Svoboda, obnovena byla
Václavem Havlem v devadesátých letech po
vzniku České republiky.
Po prvé v historii se takového uznáni dostalo
i našemu spoluobčanovi. Je jim Jan Muller
z Kožušan c. 132, který je bezplatným dárcem
krve od roku 1978 a za 36 let má na svém kontě

již neuvěřitelných 172 odběrů. Za tuto
dobrovolnou službu společnosti a tím i vzornou
a příkladnou reprezentaci nejen sebe, ale i naši
obce, mu patři nás obdiv a poděkování.

M. Z.



ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOŽUŠANY-TÁŽALY

Vážení občané, jsem ráda, ze Vám mohu sdělit informace a zajímavosti
z naší základní a mateřské školy. V tomto školním roce navštěvuje základní
školu 35 žáků.

Protože Jsme školou malotndní, vzdělávají se žáci dvou ročníků
dohromady. 1. a 2. ročník učí Mgr. Lukášova Miroslava, která působila dlouhá
léta ve funkci ředitelky v Bystrocicích a nyní si "užívá" učitelského povoláni.
3. a 4. ročník uď ředitelka Mgr. Vašřcková Zdeňka.

Ve školní družině si děti oblíbily paní vychovatelku Sedláčkovou Zlatu,
která jim poskytuje hodnotné odpočinkové činnosti. O činnosti školy se mohou
rodiče i veřejnost přesvědčit na dnech otevřených dveří a různých vystoupe-
nich. Základní informace Jsou zveřejněny na webových stránkách školy.

Stravování žáků zajišťuje Školní jídelna Holeckova v Olomouci, obědy
vydává paní Novotná Alena.

Vyučujeme podle vlastního školního vzdělávacího programu pro základní
školu v Kožušanech - Tážalech. Vyučování zpestrujeme prací na počítacích
a interaktivních tabulích. Jsme zapojeni do projektů; Aktivní škola, Zdravé
zuby, Ovoce a mléko do škol, Les ve škole a Dopravní výchova ve škole.

Snažíme se o to, abychom dosáhli u žáků plynulého přechodu do
5. ročníku, abychom my i rodiče měli z našich absolventů radost a mohli být na
ně hrdí. Nabízíme žákům zájmové kroužky, jejich výběrem se přizpůsobujeme
potřebám žáků.

Vědomosti získávají žáci i prozitkovymi činnostmi jako jsou exkurze,
besedy, uystavy, návštěva divadel. Školy v pňrodě a společnými akcemi >e
spolupráci s obcí a s rodiči.

Vážíme si přátelských vztahů s rodiči, zastupitelům děkujeme za
spolupráci.

Mgr. Zdeňka Vasicková
ředitelka ZŠ a MS Kožusany - Tázaly

Naše mateřská škola je nyní po celkové rekonstrukci - rozšíření
prostor, zateplení a výměna oken. V současné době je vzděláváno
v mateřské škole 37 dětí. Do konce školního roku bude počet naplněn
do poctu 45 dětí.

Mateřská škola má dvě oddělení - starši"Broucci" (třídní učitelka
a vedoucí učitelka mateřské školy Jana Lejsková) a mladší "Kuřátka"
(třídní učitelka Ivana Rollerová). V mateřské škole dále pracuje učitelka
Kristýna Farrag a školnici je Naděžda Barnetová. Paní učitelky s dětmi
pracují podle školního vzdělávacího programu mateřské školy Tázaly.

Nyní pár slov ze života naši mateřské školy. Od září do ledna tohoto
školního roku jezdily děti do Solné jeskyně Sálána v Olomouci a ve
stejnou dobu probíhal i taneční kroužek Kristýny Coufalové.
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V loňském školním roce děti absolvovaly předplavecky výcvik

v Přerově a uskutečnil se 1. ročník školky v přírodě. Na začátku školního
roku je v mateřské škole provedena logopedická depistáž vedená Mgr. J.
Englovou ze Speciálně pedagogického centra při základní škole a
mateřské škole logopedické Olomouc.

V mateřské škole probíhá kroužek anglického jazyka pod vedením
učitelky Ivany Rollerové a kroužek "Predskolák" pod vedením učitelky
Lejskové.

Mateřská škola úzce spolupracuje se základní školou, obcí i rodiči
a každoročně jsou v obci pořádány akce pod společnou záštitou.
Z těchto akci' se v měsíci únoru uskutečnil 10. ročník masopustního bálu
a dětský maskami ples. V nad-cházejícim období nás ceká carodějnicky
rej v mateřské škole, školka a škola v příro-dě, besídka pro maminky,
pasováni školáků aj.

Mateřská škola je už několikátým rokem zapo-jena do akce Papír za
papír. Snažíme se s dětmi navstě-vovat výstavy, divadla, výchovně
vzdělávací besedy, kino, kouzelnická před-staveni, poznávací výlety
a jiné akce, které dětem umožňují poznat okolní svět.

Další informace o nás naleznete na webových stránkách
www. skolakozusany. cz

JanaLejsková
vedoucí mateřské školy Kožusany - Tázaly



ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOŽUŠANY-TÁŽALY

Vážení občané, jsem ráda, že Vám mohu sdělit informace a zajímavosti
z naší základní a mateřské školy. V tomto školním roce navštěvuje základní
školu 35 žáků.

Protože Jsme školou malotřídní, vzdělávají se žáci dvou ročníků
dohromady. 1. a 2. ročník uď Mgr. Lukášova Miroslava, která působila dlouhá
léta ve funkci ředitelky v Bystrocicích a nyní si "užívá" učitelského povolání.
3. a 4. ročník uď ředitelka Mgr. Vašícková Zdeňka.

Ve školní družině si děti oblíbily paní vychovatelku Sedláčkovou Zlatu,
která jim poskytuje hodnotné odpočinkové činnosti. O činností školy se mohou
rodiče i veřejnost přesvědčit na dnech otevřených dveří a různých vystoupe-
nich. Základní informace Jsou zveřejněny na webových stránkách školy.

Stravování žáků zajišťuje Školní jídelna Holeckova v Olomouci, obědy
vydává paní Novotná Alena.

Vyučujeme podle vlastního školního vzdělávaciho programu pro základní
školu v Kožušanech - Tázalech. Vyučování zpestřujeme prací na počítacích
a interaktivních tabulích. Jsme zapojeni do projektů: Aktivní škola. Zdravé
zuby, Ovoce a mléko do škol, Les ve škole a Dopravní vychová ve škole.

Snažíme se o to, abychom dosáhli u žáků plynulého přechodu do
5. ročníku, abychom my i rodiče měli z našich absolventů radost a mohli být na
ně hrdi. Nabízíme žákům zájmové kroužky, jejich výběrem se přizpůsobujeme
potřebám žáků.

Vědomosti získávají žáci i prožitkovymi činnostmi Jako Jsou exkurze,
besedy, výstavy, návštěva divadel, školy v přirodě a společnými akcemi ve
spolupráci s obcí a s rodiči.

Vážíme si přátelských vztahů s rodiči, zastupitelům děkujeme za
spolupráci,

Mgr. Zdeňka Vasscková
ředitelka ZJ. a MS Kožusany - Tázaly

Naše mateřská škola je nyní po celkové rekonstrukci - rozšffení
prostor, zateplení a výměna oken. V současné době je vzděláváno
v mateřské škole 37 dětí. Do konce školního roku bude počet naplněn
do poctu 45 dětí.

Mateřská škola má dvě oddělení - starši"Broucci" (třídní učitelka

a vedoucí učitelka mateřské školy Jana Lejsková) a mladší "Kuřátka"
(třídní učitelka Ivana Rollerová). V mateřské škole dále pracuje učitelka
Kristýna Farrag a školnici je Naděžda Barnetová. Paní učitelky s dětmi
pracuji podle školního vzdělávacího programu mateřské skolyTážaly.

Nyní par slov ze života naši mateřské školy. Od září do ledna tohoto
školního roku jezdily děti do Solné jeskyně Sálána v Olomouci a ve
stejnou dobu probíhal i taneční kroužek Kristýny Coufalové.
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V loňském školním roce děti absolvovaly predplavecky výcvik
v Přerově a uskutečnil se 1. ročník školky v přírodě. Na začátku školního
roku je v mateřské škole provedena logopedická depistáž vedená Mgr. J.
Englovou ze Speciálně pedagogického centra při základní škole a
mateřské škole logopedické Olomouc.

V mateřské škole probíhá kroužek anglického jazyka pod vedením
učitelky Ivany Rollerové a kroužek "Predškolák" pod vedením učitelky
Lejskové.

Mateřská škola úzce spolupracuje se základní školou, obcí i rodiči
a každoročně jsou v obci pořádány akce pod společnou záštitou.
Z těchto akcfse v měsíci únoru uskutečnil 10. ročník masopustniho bálu
a dětský maskami ples. V nad-cházejicím období nás ceká carodějnicky
rej v mateřské škole, stolka a škola v priro-dě, besídka pro maminky,
pasovániskolákuaj.

Mateřská škola je už několikátým rokem zapo-jena do akce Papír za
papír. Snažíme se s dětmi navště-vovat výstavy, divadla, výchovně
vzdělávací besedy, kino, kouzelnická pred-staveni, poznávací výlety
a jiné akce, které dětem umožňují poznat okolnfsvet.

Další informace o nás naleznete na webových stránkách
www.skolakozusany. cz

ianaiejskow
vedoucí mateřské Školy Kožiisany - Tázaly



HANAČKYZKOŽUŠANATÁŽAL

Chcete-li se dozvědět alespoň něco málo o Hanackách, pak Vás
určitě budou zajímat následující řádky. Dnes si již bez Hanacek
nedokážeme představit žádnou větší slavnostní příležitost v obci. Už
téměř po dvě desetiletí skupinka krojovaných děvčat a chlapců vytváří
pěkný, líbivý, barevny rámec a nejen to. Stále více se podílejí na
programu a v posledních letech i na organizaci. Můžeme si
připomenout Vítaní obcánku do svazku obce, kde se již staly nedílnou
součástí slavnostního aktu.

Jak to vlastně bylo s názvem Hanacky? Pravidelně se od roku 2008
zúčastňujeme přehlídek Mikroregion Království hraje, tanci a zpívá.
Když se připravoval první ročník této přehlídky ve Velkém Týnci, nastal
problém, jak naši vystupující skupinku tanecnic pojmenovat. Nakonec
zvítězil název: Hanacky z Kožušan a Tázal. Od té doby děvčata vystupuji
pod tímto názvem.

Znají je lidé v Bradku u Pfe-
rova, Grygově, Věrovanech, ale
i v Dubu nad Moravou. Kromě

přehlídek Mikroregionu Království
už potěšily diváky nejen u nás
doma, ale i v Blatci, Charvátech,

Olomouci. Také samozřejmé nesmi-
mé opomenout Tovacov. Myslím si,
že tancovaní vedle zdatných a zku-
šených tanečníku známého slovác-
kého souboru Lucka ze Svatoboňc,

Mistřína a místního souboru Hatě

bylo pro naše děvčata příjemným
a nezapomenutelným zážitkem.

V současné době již kolektiv
děvčat nacvičuje na další prehlid-
ku, která se uskuteční 11. dubna ve

Věrovanech. Dále se poctivé připra-

vlijeme na již tradiční květnové
oslavy v naší obci. V průběhu
několika let se v kolektivu

tanečníku vystřídalo na 80 děvčat
i chlapců, a to nejen domácích, ale
i; Blatce, Charvát, Bolelouce, Dubu nad Moravou i Nemilan.

Bohužel, v současné době nemáme žádné chlapce-tanecníky, což
se v průběhu let může změnit. S děvčaty se nám velmi daří, dokonce si
dovolím tvrdit, že naše tři děvčátka, předškolního věku, jsou již dnes
příslibem budoucnosti. Věřím, že až je uvidíte, získají si Vás svým
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zaujetím, temperamentem a vynikajícím výkonem. Jestliže u nich
objevíte drobný nedostatek, špatný krůček, či jinou malou chybičku,
jistě jim vše prominete a ještě jim zatleskáte. Ještě musím dodat pár
slov k zázemí našich Hanacek. PS přípravě kulturních vystoupeni nám
vydatně pomáhají Kamila Kyselá, Monika Kremplova a také naši
patroni, paní Marie Aclerová a pan Radoslav Mazal. Nedílnou součásti
našich Hanacekjsou také pani Ludmila Angyalossova a Marie Buchtová,
které pečují o kroje našich Hanacek, za což jsme jim velice vděční. Patři
jim tedy veliké diky.

Téměř po cela léta našeho působení jsou nedílnou součástí našeho
tanečního kolektivu Iveta Vlasaná a Sylvie Gruntová. V současné době
jsou mi velkou oporou při nácviku Hanacek. Jejich pomoci si velice
vážím a nedokáži si budoucnost Hanacek bez nich představit. Obec
Kožušany-Tážaly měla kdysi bohatou a slavnou kulturní činnost. Naše

divadelní ochotníky znali, vítali a obdivovali lidé z širokého okolí. Našim
Hanackám bych přála, aby se staly alespoň nepatrným odleskem slavné
ochotnické minulosti a na svých vystoupeních rozdávaly nejen radost,
ale zároveň šířily dobré jméno naši obce.

Miloslava Lakomá



TJ SOKOL KOŽUSANY- ODDÍL KOPÁN É
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Jedna z prvnkh fotbalových sestav v mistrovském utkání:
Horní řada: Rozehnal 0., Hanák }., DunaJa L., Friedrich V., Alexa A., Žencák P.,
Chytil V" Soušek B. -vedoucí mužstva,
Dolní řada: Bazger D., Thomasi., ŽencákJ., Subota M., Zavadil Z., Škubna J.

Vzhledem k tomu, ze po osmi letech znovu vychází v obci zpravodaj,
připomeňme si krátce nejprve historii klubu oddílu kopáno.

Fotbal se hrával v Kožušanech neorganizované již ve třicátých letech.
V obci nebylo fotbalové hřiště a tak hrad odcházeli hrát jinam. Tělesná vychová
dostala v obci zelenou až v sedmdesátých letech. Integrací obcí Kozušany
a Tázaly vznikl celek s cca 800 obyvateli, který měl dostatek sil vybudovat,
kromě jiných investičních akcí, také v té době moderní sportovní halu a hřiště
na házenou i kopanců.

Novodobá historie oddílu kopáno v obci sahá do roku 1975, kdy po
dokončení sportovní haly začala hrstka fotbalových nadšenců, podpořená
předsedou Místního národního výboru a současně velkým sportovním
fanouškem Rostislavem Pazderou, uvažovat o vybudování fotbalového hřiště
a založení fotbalového oddílu. V roce 1976 vzniklo družstvo žáků a touha

starších hráčů hrát fotbal doma, vedla k tomu, že v roce 1977 byl oficiálně
založen fotbalový oddíl. Družstvo mužů bylo přihlášeno do soutěže a od té
doby se datuje vznik historicky jednoho z nejmladších a nejmenších
fotbalových oddílů ze širokého okolí.
Historicky prvnífotbalový výbor tvořifi tito členové:
Předseda oddílu: Hanák Antonín.

Členové výboru: Selepa Alois, Kratoch<il Vlastimil, Sousek Bohumil,
Ferdinand Janku, trenér mužů Vlastimil Kratochvíl a trenér žáků Alois $eiepa.

Kádr mužstva dospělých tvořili z počátku výlučně místní hráči, v krátké
době se do mužstva vrátili jednak hráči, kteří před založením hráli v jiných
okolních oddílech a ve vyšších třídách, jednak také tzv. hotoví a zkušení hráči
zejména z Olomouce.

V roce 1979 přišel do oddílu již dříve úspěšný a známý olomoucky trenér
pan Miloslav Zapletal, pod jehož vedením mužstvo postoupilo v roce 1981 do
okresního přeberu a družstvo Kožušan tak začalo pomalu vstupovat do
povědomí široké fotbalové veřejnosti na Olomoucku, nejen svými výkony
v mistrovských soutěžních utkáních, ale také třeba překvapivým vítězstvím
v populárním zimním turnaji o "Pohár Stráže lidu" (okresní noviny) v roce 1981,
kdy na štítě kozušanskydi hráčů zůstala družstva hrající i o dvě třídy výše, nebo
vyřazením družstva ZTS Olomouc B (později Sigma Olomouc) v pohárovém
utkání.

Kopána v obci se spolu s házenou stala
sportem číslo jedna, a tak u fotbalových
funkcionářů a příznivců vyvstala nová
myšlenka, nahradit stávající Škvárovy
povrch moderním, travnatým. Na sklonku
roku 1985 se vytoužený sen začal
naplňovat zahájením stavebních prací
a splněným se stal ve dnech oslav 10.
výročí založení klubu, kdy 25. července
1987 byla nová travnatá plocha otevřena
exhibicním utkáním internacionálů Banfku

Ostrava s bývalými hráči domácího oddílu.
Za vydatné pomoci patronátnřho místního
zemědělského družstva Morava a svépo-
mocí členu oddílu a přátel kopáno se v obci
podařilo vybudovat sportovní stánek, který
se ve spojeni s vedlejším objektem
sportovní haly stal chloubou oddílu i obce
po celém okrese, a který Kožušanům v té
době závidělo mnoho jiných sportovních
oddílů. Sportovní areál neušel pozornosti
ani ligové Sigmě, která zde mnohokrát
trénovala jak na travnatém povrchu, tak

i v hale.

V průběhu následných 10 let se oddíl reorganizací a zřízením Hanácké
fotbalové župy probojoval do II. třídy a v roce 1997 (v době 20 výročí založení)
postoupil do l. B třídy. Hned první podzimní polovinu soutěže v nové třídě si
zahrál také 17letý David Rozehnal, hostující ze SIGMY Olomouc.

Klub svou velikostí a poetem družstev (muži a jedno mládežnické) patřil
určitě k nejmenším vesnickým oddílům širokého okolí, ale svým postavením
v tabulkách fotbalových soutěží, se zařadil mezi přední fotbalové oddíly
v okrese Olomouc. Ve společnosti mnohem bohatších a slavnějších klubů, hrál
9 let důstojnou roli v horních patrech tabulky l. B. třídy.

Klub TJ Sokol Kožušany se stal uznávaným klubem ve svém okolí, ale také
současné známým široké fotbalové veřejnosti zejména od doby, kdy
kožušansky rodák David Rozehnal začal hrát ligovou soutěž za Sigmu Olomouc,
posléze ligu v Belgii, Francii, Anglii, Itálii, Německu a rovněž reprezentoval naši
vlait na vrcholných fotbalových soutěžích. Nutno také připomenout, že diky
Jeho působením v zahraničních špičkových klubech, získal fotbalový oddíl
nemalé finanční prostředky, z tzv. solidárního příspěvku (Solidarity
Contribution), příspěvku, který zavedl nejvyšší fotbalový orgán FIFA od 1. 7.
2005, a který nařizoval fotbalovým klubům uvolnit malou část prostředků
z fotbalových přestupů oddílům, kde dotyčný fotbalista mezi svým 12 a 22
rokem fotbalové vyrůstal. Díky cca 7 měsíčnímu hostování Davida v našem
klubu, prakticky do dnešního dne, pokrývá oddíl (fungující bez sponzorů)
náklady na svůj provoz z těchto finančních prostředků.

Postupem do l. B třídy nelze nevzpomenout, mimo prvního významného
trenéra pana Zapletala, na dalšího úspěšného trenéra oddílu, de facto nejdéle
sloužícího a to na pana Psotku Zdeňka, který přišel do oddílu po prvním roce
působení v l. B třídě v červenci 1998. Spolu s ním přišel jeho syn Tomáš, který se
na dlouhá léta stával nejlepším střelcem soutěžních ročníků. Výjimečně se
i stávalo, že na hřišti působili v jednom zápase dokonce tři Psotkové, to když
jeho další syn, v tu dobu trenér brankám v Sigmě a pozdější slavný trenér,
vypomáhal v brance za naše zraněné gólmany. Úspěšné tažení). B třídou bylo
korunováno v roce 2006 suverénním postupem do l. A třídy, kde oddíl odehrál
4 soutěžní sezóny. Byl to historicky největší úspěch v krátké 30 lete historii
klubu. Mužstvo se stalo respektovaným a obdivo-vanym v širokém okolí, na
domácí zápasy se jezdilo dívat mnoho fanoušků z Olomouce,

Období euforie, kdy ještě oddíl v roce 2009 vybudoval moderní umělé
zavlažováni trávníku, postupně čtvrtým rokem v f. A třídě střídalo období
vystřízlivění, nezájmu, neochoty nadále na sobě pracovat, nechtění trénovat,
kdy se hráči prakticky sešli až o víkendu před zápasem a vyústilo odchodem



trenéra Psotky (včetně syna Tomáše) v květnu 2010. Následně oddíl sestoupil
zpět do l. B třídy. Dvanáctileté působeni tohoto trenéra, nelze hodnotit celkově
Jinak, než Jako velmi úspěšné v dosavadní historii oddílu, rovněž tak účinkování
syna Tomáše zřejmě nebude nikdy v budoucnosti překonáno, protože za jeho
působeni v Kozušanech vstrelil více než 200 branek do sítě soupeřů. Ze pochází

Sestupem do II. třídy se zdá, že skončila jedna fotbalová etapa trvající bez
dvou téměř 40 let, eíapa postupů a pádů, etapa úspěchů a nezdarů. Takový je
už život, nejen ten sportovní a ten plyne neustále dopředu. Je potřeba dál
pracovat a aspoň udržovat to, co se minulou dobu podařilo vybudovat, navázat
na úspěšné tradice krátké historie klubu, zapojit do práce v klubu mnohem víc

lidí, pracovat s mladými atd.
Během tohoto vzpomínání nebyla řeč

o mládeži. Práce s ní se někdy více, někdy méně
dařila v souběhu s dospělými, téměř po celou
dobu existence oddílu. V dnešní době patří velký
dík bývalým hráčům, pánům Přemyslu Žencákovi
a Janu Kratochvílovi, kteří se Již osmým rokem
věnují malým žákům a to nejen tzv. domácím, ale
vzhledem k tomu, že žákovská družstva v okolních

oddílech již skoro neexistují, tak mládežníkům
i z jiných obcí. O současném dění ve fotbalovém
oddíle a zejména o mládeži přineseme pár
informací v příštím zpravodaji.

tng. MSkubna
předseda oddílu

Rok 2006-I.A třída

Horní řada: Ketman M., Cechovský M., Švec L., Stafa D., Kubícek J., Psotka T.,
Kratochvíl J" Šálek R" Dobrovic M., Psotka Z. - trenér
Dolní řada: Mik J., Lenoch M., Otava J., Žencák R, Rozehnal M., Šubrt P.,
Pazdera 0.

z brankářské rodiny nezapře, protože se po case
vrátil do oddílu a post střelce vyměnil právě 23
post bran káře.

Ale aby nebylo utrpení máto po sestupu
o třídu níže, oddíl vydržel v l. B třídě pouze
4 roky a v sezóně 2013-2014 obsadil
předposlední místo v tabulce a propadl se do II.
třídy řízené Okresním fotbalovým svazem, což ve
srovnání s minulostí, kde se fotbalově oddíl

pohyboval a co dokázal, je zase historicky
největší zklamání nejen pro mnohé funkcionáře,
ale hlavně pro věrné fanoušky.

Snad valná většina hráčů pochopila, že ani
nižší soutěže se nedají hrát bez minimálního
tréninku a bez slušného osobního přístupu. Na
druhou stranu Je nutno přiznat, že v dnešní
uspěchané době je práce a zaměstnání
prvořadým úkolem každého zodpovědného
jedince ve společnosti a zivitele rodiny zvlášť,
a proto sport a zejména ten amatérsky se stává,
jak je vidět u mnoha vesnických oddílů,
druhořadou záležitostí s nádechem téměř

rekreačního vyžití. Potom aspoň bohudíky za pár
jednotlivců, kteří ještě mají zájem se pro nějakou
činnost nadchnout a něco dělat, jako v případě
mužstva dospělých - Marek Rozehnal.

Bohužel, taková je dnešní realita a po
mnoha letech se vrací na domácí trávník bývalá
nezapomenutelná a divácky přitažlivá okolní
fotbalová derby s oddíly Nemilan, Blatce
a Drahlova.

Střetnuti bývalých hráčů: KOZUSANY-BANIK OSTRAVA 3:5 (2:2)

Sportovní svátek na nove tráve
Sobota palHla v Kolulaaech tporlD>ctm. Konkrétné totballtí&m, 3:2 pak hosté z Ostravy zapnuli

ktetf oalBTUvll 10 lat oil založanl addflu. SoaCitít otíaT bylo DteTřn. naplno^ Hnetí y 17. _mtnut6 5rel.
ni nového, krétného tramiatfiho hřHfIt, lcter^ mftie KDSuian*lc?m ti.
tldět rnauho oddíle v nniem okrBas. Vyvrcholením O*IB> B liraTeC

ner. laké z pokutového kopu vy-
rovnal na 3:3. A m6li dalil Sán-
ca, které viak ai v sedmatřlcáté

xahájattlm provoin na "o^m trá'nlkB, O.I"ta"11 .l_BlBr"clt>nfilt>. T_é n'TnyťÍ"ÍODdi;a a~ve ďvaaéryfÍcStÉ
Banlkn OttraTa, kteří té ntkall . b$vaiymt hríCl domácího oádlln. mlnutB Kedtmec promBnllV ~a~2.s-

JeitĚ před zahfijenim fott)Blov6- jeho dobré, ale především t8[:h-'l1811,11 . ,t.a.k . sv. ^'^_ 1'arvim zaslou-

ho utkání se konala malé slav- nlchS hry byla bfanka Rygela ve Zené vítězství 5:3.
nosí. kdy zéstupcl T) Ko2u5any tricflté cnlnutS - 1:2. NSlEolllt zda- jistě nikdo z pfltomních pňtl-
B palrOnátnfho JZD ocenili snahu řllýcl) akci domácích Iotball&t& set dlvfiků nslltaval, 2e strávil
oddílu kopB né při budovénl trav^ korunoval ve dvaaCEyfIcáté minu- sobotni odpoledne pH oslavách

natť plochy. Při léto pffleíitOSII té Ministr vyrovnávajfcf brankou fotbalového oddílu v Koíuiaiiech.
předal zástupce OFS a OV CSTV - 2;2. Ovod do druhé Části hry Odměnou mu bylo zejlraavé, iia
M. Novfik i&stné uznÉnl Petru vyiel lépe K&2uianshfm B za faul hezfeé ÍoTbalovÉ oKamilky boheté,
ZtínCfikovl za nejvfitil zSsluhu a br&nltáfe Mok roha Jakého v i5. mi- fotbalové utkání. Hrfil se proste
ne|vic odpracovaných brigádnic- nut6 dostal Kalandr áomfict z jenoa fotbal pro lotbal bez obav
kých hodin pH butíováiit nového, llmetrov6ho kopu do vedení - o výsledek.
krásného sportovního slánku.

Ulkfini Sřv&lřch hrSfů Sokol<
Koíuieny a intemaclonfllů Bání-
ku. -Ostrava m&lo zásluhou obou
cnuístev dobrou úroveň a pftneslo
pro milovníka fotbalu hodné hez-
kých okamliků. Zejména iiráil
BflBlku ..Tondra. "Radlmec,~^R?get.->-f
Vo.lSCeh, (Íeznfíek, ale snad vilch-
ni dalif aktéřl dokazovati, Že to
srále s mičeni umi a Se eni s pft-
bývajícími kfiíby nic ze svého
opravdu velkého foibalového um6-
nt nezapomněli. A domácf? Mile
překvapili. Vfce než dvě třetiny
utkání byli hostům z Ostravy rov-
nocenn^ini partneryi v závěru se

přece Jenoro projevila vfltSt ruil-
na. ale hlavně krallta alttérd na
nnsťi.

A jali protiihalo vlastni iitkfinl?
Hosté z Ostravy zaťatí suverénné

branita Valoika v pfité minuté
uikáni byla prajevein je)lť:h pře-
váhy. Jenomíe tíoraicl se veďenf
oczaltikil a úl ve čtrnácté minu- . ..
tť svým nefIepEftti tiráeem J. Soui- A^W^K)lím*u Emtia SimuUtče z titk&nt bífualýí-h řírdČQ Koiuson
keni vyrovnali ne 1:1. Pak mni s BanÍkem Ostrava na nové irát/ě v KoiuSanech úroťf osírausky
uptíl návrh Banlk a výsledkem Srajner.



TJ SOKOL KOŽUŠANY - ODDÍL STOLNÍHO TENISU

Klub stolního tenisu v Kožušanech byl založen několika nadšenci
v roce 2009. O jeho vznik se nejvíce zasloužili!: ing. Vladislav Belant
současný předseda místního Sekala, Ladislav Zdráhal a Ladislav Bruštík,
kteří zajistili dotace na nákup dvou tenisových stolu a v neposlední radě
V. Belant st., který se ujal organizace soutěže a částečně zastával
trenéra pro lacinajíri hráče.

V prvním roce soutěže se hráčům moc nedařilo, spise jen sbírali
zkušenosti. Zato v druhém ročníku se začala projevovat píle a herní
disciplina družstva. V tabulce skonali na druhém místě, a protože
v kvalifikačním utkání proti sokolu Slavonin vyhráli 10:2, postoupili do
vyšší soutěže. V dalším roce bylo založeno a přihlášeno družstvo B a po
dalším ročníku 2012 také družstva C a D.

V sezóně 2012 - 2013 si všechna družstva vedla nadmíru úspěšně:
družstvo D skonalo na 4. místě, družstvo C vyhrálo svou soutěž
a postoupilo do 3. třídy regionální soutěže, družstvo B skonalo na
druhém miste a po vybrané klasifikaci v Dubu nad Moravou postoupilo
do 2. třídy, kde hraje proti áčku a družstvo A skončilo na čtvrté příčce
regionálního přeberu.

Je třeba se také zmínit o aktivitách místních clenu stolního tenisu.

Již v roce 2009 se zúčastnili turnaje regionu obci. V roce 2011 se
dokonce dostali jako rozvíjející se oddíl na turnaj do švýcarského
Luzernu, kde získali hodně zkušeností a inspirace pro další' rozvoj klubu.

Jak si naše družstva vedla a umístila v ukončené sezóně 2014 -

2015 ukazují níže uvedené tabulky.
Vladislav Běláni

předseda mistniho Sokola

labulkv stolní tenis

Tabiilka soutěže I. tříáv DO 20. kole

Pořadí Muístto

Sokol Šternberk C

Sokol KřelMv A

SPŠaSOUUnicovA

TJ Ktíiusanv A

Soka! Novy Svět OL B

Tatran Litovel A

Giaiiitol Mor.Bcroim B

Sokol Ná.měsť n. H, A

TJ Velký Újezd A

Sokol Krelov B

Sokol Grvyov A

TTC Heyrovskeho Ol- A

Utkání Výhry Renii/y Prohry Skure

Tabulka soutěže 2. třidv po 20. kule

Pořadí

1.

2.

3.

4.

5.

Ď.

7.

s.

9.

K).

Mužstvo

Spoilklub Stamov B
Sokol Neředín D

T.) Koiusanv C

TJ Kožušany B

Sokol Nákio A

Sokol Nový Svět OL C
Sokol Šternberk D

SokolKřclovC

Sokol Neredín E

!!K DDM Olomoiic A

Sokol Dub n. M A

l j tkáň i

19

19

lit

18

18

IS

1S
p

19

18

!8

Vvhrv

18

16

11

10
9

K

5

205-155

]g5:]57

201-159

206:154

185:175

181:161

167-193

180:] 80

!6!:1R1

152:208

145:179

138:204

Remizv Prohry Skóre

255-87

242:i 00

198:12ň

165:159

162:162

152-172

146:178

]37:]69

134:20S

13ň: 188

73:251

Tabulka soutěže 3. tfídv oo 20. kole

Pořadí

l.

2.

3,

4.

5.

fí.

7.

s.

9.

10.

Mužstvo

Sportklub StarnovC
Sokol Krelov D

TJ Kožusany D

Sokol Ncřcdín F

Sokol Grvsov B

Z. Hnoyland HnojiceA

OrelV.BystriccA

Gramtol Mor Beroun C

TTC Hcvrovskčho OL B

T.I Velký Újezd B

Utkání Výhry Remizy Prohry Skórc

180:90

172:134

143:145

162:]26

146:142

152:154

159:147

127-161

124-1R2

111:]95

Body
64

57

55

53

52

51

48

43

40

39

35

30

Rody

73

69

53

49

47

43

37

3ů

33

29

20

Body

52

46

44



Z ČINNOSTI HASIČSKÉHO SBORU

Činnost našeho dobrovolného hasičského sboru je pestrá. V lednu 2014 Jsme
uspořádali třetí pyžamovy ples. V únoru se konal hasičský ples, který se stal
oblíbeným mezi místnímu občany. Jsme velice rádi, že nás místní občané

podporují a oceňují naši kulturní činnost v obcí, jak tomu bylo i v minulých letech.
Co se týče soutěží, naše sportovní družstva neudělala žádnou''ostudu

v okrskovych ani okresních soutěžích. Také jsme se zúčastnili tradiční Hanácké
hasičské pouti v Dubu nad Moravou. Na domácí půdě Jsme zorganizovali
okfskovou soutěž, noční pohárovou soutěž, Hasičskou netradiční olympiádu, která
se nesla v duchu "Zeiezného hasiče" v kategoriích muži, ženy, děti. Všechny akce
měly velký úspěch, dokazovala to plná startovní listina. Zúčastnili j5me se
námětového cvičení, které se konalo v Charvátech a to v poctu 15 clenu,

V září se na Horním náměstí v Olomoucí konalo slavnostní křtěni praporu
Okresního sboru hasičů. Protože náš sbor přispěl na nákup historického praporu,
dostali jsme jako poděkování pamětní stuhu.

Díky našim členkám, především Lence Slovákove, se nově začaly pořádat
jarní a podzimní bazárky, které Jsou zaměřeny na prodej a nákup dětského
oblečení, hraček apod. K dalším akcím pro širokou veřejnost patří již tradičně
Dětský den. Pálení čarodějnic, Káceni máje, Lampionovy průvod zakončeny
ohňostrojem, Mikulásská besídka.

V loňském roce přinesl Mikuláš dětem plny koš sladkostí a to díky sponzorskému
daru místního obecního úřadu. Také jsme zorganizovali sběr kovového odpadu.
Členové našeho dobrovolného sboru se také podíleli na různých obecních
brigádách.

Koncem roku Jsme se jako jediní z našeho okrsku zúčastnili hasičského
cvičení, které se konalo v Losově. V prosinci vyjela naše vyjezdová jednotka
k ostrému zásahu v Tážalech. Na místo ohlášení dojela jako poslední a to kvůli
selhání operačního řízení, které nás o této události vůbec neinformovalo. Požární

siréna umístěná na Obecním úřadě v Tážalech je v Kožušanech velmi špatně slyšet.
Na místě zásahu jednotka provedla ošetření prostor, pň kterém zjistila spadené
elektrické vedení na strese zasaženého rodinného domu, což mohlo vážně ohrozit

zdraví i život zde bydlících obyvatel. Na místo byla také přivolána pohotovostní
Jednotka energetiků.

Na závěr bychom chtěli poděkovat našim sponzorům, bez kterých by činnost
hasičského sboru nebyla tak bohatá. A to Obecnímu úřadu, firmě Pavel Mlčoch,

Autodopravě Pavel Buchta, Stolářství Petr Smakal, Zahradnictví Zmeskalovi, Mgr.
Jiřině Nakládalové, potravinám Marciva, ale i ostatním sponzorům, kteří nám
pomáhajía podporují nás.

PetrZmeskat

Starosta SDH Kožusany-Tážaly

ZE ŽIVOTA MLADÝCH HASIČŮ

Naši mladí hasiči pracovali po cely rok poctivé a s nasazením všech svých sil.
Mladým hasičem se může stát každé dítě od tří do patnácti let veku. Pravidelné
tréninky probíhají v areálu Za tratí každý pátek od 17 hodin. Ke konci roku 2014
Jsme měli 28 clenu.

V minulém roce jsme se zúčastnili mnoha soutěží v rámci Olomoucké Ligy
a Plamene. V lednu jsme chodili cvičit do místní tělocvičny, pořádali jsme různé
besedy, navštívili Jsme Muzeum v Olomouci, zatočili se na gyroskopu.

Mezi netradicnř soutěže patřila soutěž vázáni uzlů "Ratajsky uzle", nebo
soutěž ve vybíjené v Nenakoniach. Rok 2014 byl velmi náročný, co se týká četnosti
soutěží, ale díky ochotným rodičům a nadšeným dětem jsme obsadili v celkovém
umístění krásné 11., 19. a 1. místo. Diplomy jsme si jeli s dětmi převzít na Horní
náměstí v Olomouci, kde se odehrálo slavnostní předávání všem zúčastněným
hasičským sborům v rámci okresu. Také nesmíme zapomenout na branny závod
v rámci soutěže Plamen, kde naše dvě družstva starších žáků získala krásné
7. a 15. místo. Družstvo mladších žáků se umístilo na 15. místě ze 41 družstev.

yííSS
^Siautoia

Dětí po cely rok plnily výkonnostní disciplíny, zdokonalovaly své znalosti při
trénincích v areálu Za tratí. Také plnily brigádnické hodiny, zúčastnily se i výsadby
nových stromků v lesíku našeho areálu.

Dále jsme se podíleli na akcích jako například: Pálení čarodějnic, Stavěn!
májky, Káceni májky, Hasičská netradiční olympiáda, Lampionový průvod
a Mikulášská besídka.

Pravidelné tréninky probíhají v areálu Za tratí každý pátek od 17.00 hod.
Na závěr bychom chtěli poděkovat naším milým rodičům, kteří své děti

podporují v hasičském sportu, zvláště tem, kteří s námi ochotně a skoro
pravidelně vyjížděli i na vzdálenější místa soutěží. Je to pro nás obrovská pomoc,
protože uhlídattzv. "pytel blech" bývá většinou velmi náročné.

Také bychom chtěli poděkovat i našim sponzorům: OU Kožušany, Mgr. Jiřině
Nakládalové, Červenému kříži, obchodu Marciva, Petru Smakalovi, Petru

Zmeškalovi, Zemědělskému družstvu v Kožušanech, Pavlu Mlčochovi, Petru

Čapkovi, Pavlu Buchtovi a Radku Peřinovi. S jejich pomocí nám bylo, je a věříme, že
i nadále bude pořád lépe.

Diana Buchtová

aPetrSmakai



TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Tak jako každým rokem tak i letos se konala v naši obci Tříkrálová
sbírka. Koledníci byli organizovaní do dvou skupinek a každá byla
vybavena zapečetěnou pokladnickou. V části obce Tázaly koledovali tři
králové ve složeni: Štěpán Zencák, Tomáš Belant, Tonik Kratochvil
a dospěly doprovod s průkazem kolednika Pavel Routil.

V Kožušanech, jak je vidět z fotografie, byli kolednici čtyři: Anetka
Zernickova, Richard Maňásek, Petr Baláš a Evička Zernicková. Doprovod
jim dělal Ing. Bohdan Juráň.

Tříkrálová sbírka je akce organizovaná Českou katolickou charitou.
Prostředky z této sbírky jsou tradičně určeny na pomoc nemocným
lidem, se zdravotním postiženfm, seniorům, matkám s dětmi v tísni a
dalším jinak sociálně potřebným. Sbírka má předem jasně daná
pravidla pro rozdělení výtěžku a je koncipována tak, že naprostá většina
vykoledovaných prostředku zůstává v regionu, kde byly dary vybrány.
Předem jsou také stanoveny záměry, na které se v daném roce vybírá.

Tříkrálová sbírka je největší sbírkovou akcí v České republice. Koled
se úcastnívá kolem 40-ti tisíc dobrovolníků. První takováto sbírka

v novodobé historii proběhla v roce 2000 na území olomoucké
arcidiecéze, následující rok byla pro velký úspěch zorganizována na
celém území České republiky.

Od té doby probíhá celostátně každý rok, přičemž nejvíce peněz se
zatím vždy vybralo v olomoucké arcidiecézi. Nejinak tomu bylo
i v letošním roce, malí králové zde vykoledovali částku 22 385 749 Ke.
Celkově se v celé České republice vybralo 81749 670 Ke.

 .l
Váženi spoIuobfiaDé,

chceme vyjádřit poděkování všem těm, kteří přispěli finaniiium
darem při sbírce organizované v naší obci v rámci veřejné
"Tfikrilové sbírky".

Celkem bylo vybráno 20.233,-Kc.

Srdečně děkuj emě!
-/ ?

Rí

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Našijubilanti
Leden:

Soušek Bohumil, Králová Miloslava, Klabík Svatopluk, Thun Zdeněk,
Selepová Božena
Únor:
FrankJosef. Acler Lubomír

Březen:
Procházkovi Anna, Mullerová Marie, Řoutilová Ludmila, Vaničková
Anežka, Vanícek Rostislav, Lampar Jaroslav
Duben:

Medová Marie, Lenochová Svatava, Krejciříková Marie, Prokesová
Vlastimila, Navrátil František, Kratochvíl Vlastimil, Zmeškal Jan, Lakomá

Ludmila, Precanová Jarmila, Marešové Věra

Květen:

Vaca Bohumil, Růžička Jan, Stavělik Břetislav, Šachová Marie

Červen:

Tengler Zdeněk, Smehlík Jindřich, Buchta Vladimír, Kratochvíl Vladislav,
Matoušková Anna, Vaničková Marie

Narozené děti v roce 2014

Růžicková Mdlá, Gruntová Tereza, Balut Jan, Stossel Michal, Pazdera

Martin, Fůro Dominik, Horáčková Kristýna Lucie, Tomanova Linda

Předpokládané společenské akce v roce 2015
1. května

2. května

8. května

30. května

4. července

22. -23. srpna
1. -4. řijna

4. října

31. HJna
12. prosince
18. prosince

stavění máje - hasiči
okrsková soutěž - hasiči

vzpomínková akce - 70. výročí konce
2. světové války
dětský den, káceni máje - hasiči
noční soutěž-hasiči

Krajská výstava drobného zvíreclva
ukázková výstava CSCH Kožušany
na Floře Olomouc

olympiáda-hasiči
lampionový průvod - hasiči
Mikuláš-hasiči

předvánoční posezení

VZPOMÍNÁME

S lítostí v srdci vzpomínáme na ty,
kteří nás opustili v loňském roce:

Barnet František

MrázekJan

Sametová Františka

Procházka František
Mlčoch Jan
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